

## 香港海關與內地海關實施自動交換AEO數據

### Automated exchange of AEO data implemented between Hong Kong Customs and the Mainland Customs

香港海關於今日(2022年4月22日)與內地海關透過認可經濟營運商(AEO)數據交換平台(APEX) 實施自動交換AEO數據。

內地與香港在2013年簽訂AEO互認安排，兩地AEO貨物可享大幅減少查驗及優先清關等優惠。以自動形式交換AEO數據後，兩地AEO數據傳輸將會更高效、安全和及時，令AEO公司更快速享受清關優惠，把握兩地發展優勢。

Hong Kong Customs today (22 April 2022) implemented automated exchange of AEO data with the Mainland Customs through the Authorized Economic Operator Platform for Data Exchange (APEX).

The Mutual Recognition Arrangement between the Mainland and Hong Kong was signed in 2013, under which AEOs can enjoy benefits including reduced customs inspection and prioritized customs clearance for their goods. With the data exchange made automatic, the transmission of AEO data between the two places will be more efficient, secure and timely, thereby allowing AEOs to enjoy faster clearance service and seize business opportunities in the region.



聯絡我們  
Contact Us

✉ aeo@customs.gov.hk

香港海關貿易關係及公共傳訊科

Office of Trade Relations and Public Communication  
Customs and Excise Department

